



臺北醫學大學

TAIPEI MEDICAL UNIVERSITY

**TMU Admission Brochure of 2011 Master Program for  
International and Taiwan Students  
in The Global Health and Development  
(All English Course)**

2011 年全球衛生暨發展碩士學位學程

(全英語學位學程)

招生簡章

Taipei Medical University  
250 Wuxing St., Taipei Taiwan, R. O. C. 11031  
Tel: +886-2-2736-1661 ext.2690  
Fax: +886-2-2377-2956  
Email: [iss@tmu.edu.tw](mailto:iss@tmu.edu.tw)  
<http://io.tmu.edu.tw/>

**A. Schedule for TMU admission applications 申請入學行程：**

Date 日期	Events 項目
May 19 <sup>th</sup> , 2011 - May 24 <sup>th</sup> , 2011	Application Period 申請入學
May 24 <sup>th</sup> , 2011	Deadline for Admission and Scholarship Application 入學及獎學金申請截止日
June 2 <sup>th</sup> , 2011	Face-to-face Interviews (Taiwan student) 面試 (本國籍學生)
June 8 <sup>th</sup> , 2011	Notification of Acceptance 寄發錄取通知
Mid-September, 2011	Classes Begin 新學期開始

**B. Qualifications for application:** Applicants must meet the following qualifications as well as requirements of each school.

**申請資格：**申請人必須符合下列二項規定之入學標準。

**I. Status eligibility:**

1. International applicants who's parents are neither Taiwan ROC citizens nor overseas Chinese, or have given up Taiwan ROC citizenship for at least 6 years.
2. Taiwan student: Taiwan (ROC) nationality may apply.

身分規定：

1. 申請人若為外國籍，其父母不具中華民國國籍且未具台灣僑生身分，原具中華民國國籍者，自內政部許可喪失中華民國國籍之日起六年內，不得申請。
2. 本國籍學生：具中華民國國籍者可申請。

**II. Educational eligibility:** Bachelor's degree received from or currently enrolled as a senior student in universities accredited by the Ministry of Education, Taiwan ROC (or) equivalent qualifications based on standards recognized by the Ministry of Education.

學歷規定：中華民國(台灣)教育部認可之大學學士畢業(含應屆)，或具有報考碩士班同等學力(依據教育部認定之標準)。

**C. Documents required for application:** Please provide the documents required by the program. If the documents are not in English or Chinese, the documents must be translated into English or Chinese in order to be reviewed. Incomplete applications will not be reviewed.

**申請文件：**請依本學程規定繳交文件，文件若為中文或英文以外之語文，應附中文或英文譯本。文件不齊者不予審查。

**D. Face to face interview:** Taiwan applicant will be informed via email or telephone of the interview time and date. Please make sure that we can reach you with the contact information provided before June 2011.

**面談：**本國籍學生文件審查通過者方得參加面試，本校將以email或電話通知面試時間，請確認申請表上的聯絡方式在2011年6月前可聯繫到申請者本人。

**E. Scholarship and tuition:** International students would like to apply scholarship, should fill-out the

Scholarship Application Form and send it with the entire application package. For more detailed information on scholarships and tuition fees, please refer to the website: <http://io.tmu.edu.tw>.

**獎學金與學雜費：**外籍學生若需申請獎學金則需另外填寫獎學金申請表，與入學申請表及附件一併遞送。獎學金及學雜費詳情請參照網站<http://io.tmu.edu.tw>。

## **F. Application submission:**

### **I. International student**

TMU must receive all application material on or before May 24<sup>th</sup>, through regular mail or e-mail (in PDF format). Please mark “International Student Application” on the envelope or in the e-mail subject line.

Mailing Address:

International Office, Taipei Medical University 250 Wuxsing St., Taipei 11031 Taiwan, R.O.C.

Tel:+886-2-2736-1661 ext.2690.

**E-mail: [iss@tmu.edu.tw](mailto:iss@tmu.edu.tw)**

**For questions concerning admission and scholarships, please contact International Office.**

**申請文件遞交：**申請文件最遲應於2011年5月24日前送達本校，請將所有申請文件及資料掃描並合併為一個(或數個)PDF檔案，email至[iss@tmu.edu.tw](mailto:iss@tmu.edu.tw)。或郵寄至 11031臺北市吳興街250號臺北醫學大學國際事務處收。信封上或e-mail主旨請註明「申請國際學生入學」。

**入學問題諮詢：**入學申請及獎學金相關問題，請洽國際事務處+886-2-27361661 ext.2690。

### **II. Taiwan student**

**申請文件遞交：**申請文件最遲應於2011年5月24日前送達本校，請將所有申請文件及資料掃描並合併為一個(或數個)PDF檔案，email至[vicky@tmu.edu.tw](mailto:vicky@tmu.edu.tw)或郵寄至11031臺北市吳興街250號臺北醫學大學教務處綜合服務組收。信封上或e-mail主旨請註明「全球衛生暨發展學程碩士班申請入學」。

**入學問題諮詢：**入學申請相關問題，請洽教務處綜合服務組(02)27361661 ext.2144。

## **I. Notification and requirements after acceptance:**

### **錄取後應繳交文件及注意事項**

#### **I. International student**

1. Accepted students should bring their original diploma during the registration period.  
攜帶畢業證書正本供註冊組查驗。
2. Students who have not received tuition waiver and monthly stipend scholarship will need to provide proof of financial support (US\$15,000 or equivalent amount) and verified by a Taipei / Taiwan representative office. If the proof of financial support is provided by a bank in Taiwan, no verification is needed.  
未獲全額獎學金(含學雜費及生活費)者，需繳交財力證明(金額相當於美金15,000元)，並經台北/台灣駐外館處驗證，若為台灣本地銀行所出具之證明文件，則免驗證。
3. Students must provide proof of medical and accident insurance for four months from the first day of arrival in Taiwan. The insurance must cover any medical conditions or accidents that take place in Taiwan during that period. Students will be required to purchase medical insurance (about US\$80) if they cannot provide proof of the insurance coverage described above.

經本校核准入學者，註冊時應繳交自入境日起，4個月有效之海外醫療保險(給付地點須包含台灣發生之醫療支出)。未投保者將強制加入僑生醫療保險，保險費(約美金80元)於註冊時繳交。

4. If international students arrive after one-third of the semester has passed, they may not register that semester.

到校時已逾學期三分之一者，當學期不得入學。

5. If an international student has previously dropped out from a college or university in Taiwan due to poor moral conduct, academic performance, or criminal conduct, he/ she may not apply to TMU. If it is discovered that he/ she has dropped out of a college or university in Taiwan, TMU has the right to cancel his or her acceptance and end his / her status as a registered student.

外國學生申請人曾於國內各大專院校以操行、學業成績不及格或因犯刑事案件經判刑確定致遭退學者，不得再申請入學，違反此規定並經查證屬實者，取消其所獲准之入學資格或開除學籍。

## II. Taiwan student

1. 正取生及備取生應於2011年6月8日(星期三)09:00起至2011年6月20日(星期一)17:00止上網辦理報到、登記手續，逾期未報到、登記者，視同放棄錄取、遞補資格。
2. 網路報到、登記路徑：本校網址：[http://entero5.tmu.edu.tw/registercheckin/foreign\\_student.asp/](http://entero5.tmu.edu.tw/registercheckin/foreign_student.asp/)。
3. 2011年6月21日(星期二)上午10:00起公告遞補名單於本校公佈欄：<http://board.tmu.edu.tw>，不另行通知。
4. 錄取生(含遞補生)應於註冊當日繳驗學位(畢業)證書或同等學力證件正本(影本及影本加蓋關防無效)(均必須符合報考時所填列之資格)及身分證正本。

<b>The Master Program for Global Health and Development (All English Course)</b> <b>全球衛生暨發展碩士學位學程 (全英語學位學程)</b>	
Admission Number 招生名額	15 (10 international students, 5 Taiwan students)
Evaluation for Admission 入學評估方式	1. International student: Document review (100%) 外國籍學生：文件審查 (100%) 2. Taiwan student: Document review (50%) and face to face interview (50%) 本國籍學生：文件審查(50%)及面試(50%) (含英文諮詢) 備註：本國籍學生總分同分者，以面試成績較優者，優先錄取。外籍生或本籍生之錄取名額，遇不足額錄取時，名額得相互流用。
Documents Required 繳交資料	1. One copy of the application form with an attachment of a recent 2-inch identification photo (including face and shoulders, with no hat) taken within the previous two months. 入學申請表一份，需貼上申請人最近 2 個月內之 2 吋脫帽半身正面相片一張。 2. One copy of applicant's passport 【for other documents of foreign nationality identification please refer to <a href="http://pluto2144.tmu.edu.tw/tmugs/tmugs448/citizen.html">http://pluto2144.tmu.edu.tw/tmugs/tmugs448/citizen.html</a> 】 國籍證明文件【相關文件請參閱網址 <a href="http://pluto2144.tmu.edu.tw/tmugs/tmugs448/citizen.html">http://pluto2144.tmu.edu.tw/tmugs/tmugs448/citizen.html</a> 】。 3. One photocopy of applicant's highest level certificate or equivalent academic attainment and transcript issued by an educational institution; this must be authenticated by a Taiwan overseas representative office. 經中華民國(台灣)駐外館處驗證之國外最高學歷證明及歷年成績單影本各一份。 4. Statement of veracity. 具結書一份。 5. One copy of valid proof of English proficiency, such as TOEFL, IELTS, TOEIC or other official tests. Applicants who have had at least four years of formal education in an English-speaking country may choose to provide attendance records as proof of English proficiency. 效期內正式英文能力測驗，如 TOEFL、IELTS、TOEIC 或其他正式英文能力測驗成績，或曾在英語系國家接受正式教育四年以上之證明。 6. Two letters of recommendation (in English or Chinese from two independent evaluators). 推薦信 2 封(不同推薦人，中文或英文皆可)。 7. Study plan written in English 英文讀書計畫 1 份。 8. Autobiography written in English. 英文自傳 1 份。 9. Supporting materials (if applicable): such as curriculum vitae, academic examination scores (GRE, GMAT, Chinese proficiency tests, etc), academic certificates, publications or awards. All supporting materials should be translated into English or Chinese. 其他輔助文件，如履歷、學力檢定(如 GRE、GMAT、華語文測驗)、專業證照、發表或論文、競賽成果等(需附中文或英文譯本)。
Degree Conferred 授予學位	Master of Science (M.S.) 理學碩士
Contact Person 諮詢窗口	Sheuwen Chung, e-mail: <a href="mailto:sheuwen@tmu.edu.tw">sheuwen@tmu.edu.tw</a> , (O)+886-2-2736-1661 ext.6590 莊秀文
Note 備註	This course is available in English 本學程採全英語授課